



ဘာအတွက် Bettina Kattermann ဖောင်ဒေးရှင်းကို တည်ထောင်ခဲ့ပါလဲ။ Vera Kattermann မှ ပြောပြသော Bettina Kattermann (၁၉၆၃ – ၂၀၁၂) ၏ အကြောင်း



Bettina Kattermann သည် ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် စိတ်အားထက်သန်စွာ အကြိမ်ကြိမ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော ခန္ဓာကိုယ်အတွင်းပိုင်းနှင့်အဓိကဆိုင်သော အမျိုးသမီးဆရာဝန်တစ်ဦး ဖြစ်ပါသည်။ သူမ၏ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားသော အလိုဆန္ဒနှင့်အညီ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအတွင်းရှိ လူသားများသည် မိမိကိုယ်မိမိ ကူညီအားကိုးနိုင်သူများ ဖြစ်လာနိုင်ရန်နှင့် လူသားအချင်းချင်း လက်ဆင့်ကမ်းကူညီနိုင်ရန်အလို့ငှါ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှ ဆေးကျောင်းသူကျောင်းသားများအတွက် ဤပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေး အစီအစဉ်အား စတင်တည်ထောင်ခဲ့သည်။

Bettina သည် သူမငယ်စဉ်က ဂီတပညာရှင်တစ်ဦးအဖြစ် စိတ်အားထက်သန်ခဲ့သော်လည်း အခြေခံပညာရေး အထက်တန်းစာမေးပွဲအပြီးတွင် ဆေးတက္ကသိုလ်၌ ပညာသင်ကြားရန် ဆုံးဖြတ်ချက်ချခဲ့သည်။ သူမသည် တက္ကသိုလ်တက်နေစဉ်အတွင်း ဝေးလံသော နိုင်ငံများ၏ စွဲဆောင်မှု ရှိခြင်းကို ရှာဖွေတွေ့ ရှိခဲ့ပြီး ဆယ်စုနှစ်များအတွင်း India ၊ China ၊ Russia နှင့် Latin America နိုင်ငံများသို့ ခရီးသွားခဲ့သည်။ ထိုခရီးစဉ်များအတွင်းမှ ခရီးအချို့ သည် လပေါင်းများစွာအထိ ကြာရှည်ပါသည်။ သူမသည် ဆေးပညာအဓိကဖြင့် တက္ကသိုလ်၌ ရအပြီးတွင် ပြည်ပနိုင်ငံ၌ ဆရာဝန်တစ်ဦးအဖြစ် စိတ်အားထက်သန်စွာဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ ထိုကဲ့သို့ ပြည်ပနိုင်ငံ၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခြင်းသည် သူမရဲ့ ဝါဒနာကြီးသော ခရီးသွားလာခြင်း၏ ယုတ္တိတန်သော အကျိုးဆက်ပင်ဖြစ်ပါသည်။

သူမသည် အမျိုးသမီးဆရာဝန်တစ်ဦးအဖြစ် Myanmar (စစ်တွေ) ၊ Ukraine (Kiev) ၊ DR Congo (Kabalo) ၊ China (Shenyang) ၊ Yemen (Sana'a) နှင့် Caribbean (Turks- နှင့် Caisos Islands) စသည့် ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် အလုပ်တာဝန် (ထိုအလုပ်တာဝန်အချို့ မှ Doctors Without Borders အဖွဲ့ အစည်း နှင့် Free Agencies တို့ ၌လည်း) ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါသည်။

Bettina သည် စိတ်အားထက်သန်သူတစ်ယောက် ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းအပြင် သူမသည် အခြားဘာသာစကားများကို စိတ်ဝင်စား၍ သင်ယူရာတွင် ပါရမီရှိသူတစ်ယောက် ဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့

အခြားဘာသာစကားအသိအမြင်ရှိခြင်းနှင့် အခြားဘာသာစကားတတ်မြောက်ခြင်းအားဖြင့် သူမကို အောင်မြင်ပေါက်မြောက်စေတာက သူမသည် သူမ၏လူနာများနှင့် တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ် စကားပြောနိုင်ခြင်းပင် ဖြစ်ပါသည်။ ကျမ(Vera Kattermann)၏ ညီမသည် ကိစ္စအများစုတွင် သူမပြုလုပ်နေသော မည်သည့်အကြောင်းအရာဖြစ်စေ တည်ကြည်လေးနက်သော အာရုံစိုက်မှု ရှိသူ တစ်ယောက်ဖြစ်ပါသည်။ သူမကိုယ်တိုင်က နာကျင်ခြင်းနှင့် ဝမ်းနည်းကြေကွဲမှု ကို အတွေ့ အကြုံရှိသူ တစ်ယောက်ဖြစ်၍ သူမသည် သူမ၏ လူနာများကို ကိုယ်ချင်းစာ၍ အာရုံစိုက်နားထောင်တတ်ပြီး တာဝန်ယူတတ်သူ ဖြစ်သည်။ သူမသည် အသင်းအဖွဲ့ နှင့် အလုပ်လုပ်ရခြင်းကို အလွန်နှစ်သက်သူ ဖြစ်ပါသည်။ Bettinaတွင် မောက်မာခက်ထန်ခြင်းမရှိသော လူအများနှင့် ပူတွဲလုပ်ကိုင်ခြင်းရှိသော ပင်ကိုစရိုက် ရှိသည်။ သူမသည် သူမ၏ ခြောက်ကပ်၍ ထေ့ငေါ့သော ဟာသဉာဏ်ကိုလည်း ပြတတ်သည်။

အထူးသဖြင့် ၁၉၉၈ မှ ၂၀၀၁ ခုနှစ်အထိ မြန်မာနိုင်ငံ စစ်တွေမြို့မှ Doctors Without Borders အဖွဲ့အစည်းအတွက် တာဝန်ယူထမ်းဆောင်ပေးခဲ့သော အလုပ်သည် သူမကို ပျော်ရွှင်နှစ်သက်စေခဲ့ပါသည်။ ထိုအသင်းအဖွဲ့တွင် သူမသည် ငှက်ဖျားရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနှင့် ငှက်ဖျားရောဂါ စစ်ဆေးရေး လုပ်ငန်းများအား အဓိကထား ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ သူမသည် သူမ၏ ကွင်းဆင်းသုတေသနပြုခြင်းများကို ဝေးလံခေါင်ဖျားသော ကျေးရွာများတွင် သွား၍ လုပ်ကိုင်ခဲ့သည်။ ထိုခရီးစဉ်များတွင် ခြင်ထောင်ဖြန့် ဝေခြင်း လုပ်ငန်းများလည်း ပါဝင်ပါသည်။ အချို့ ခရီးစဉ်များသည် လေ့ဖြင့်သာ သွားလာ၍ရသော ရေကြောင်းခရီးစဉ်များ ဖြစ်သည်။

Bettina သည် မြန်မာလူမျိုးများ၏ သိမ်မွေ့ပြီး ယဉ်ကျေးသော စရိုက်ကို အထင်ကြီးလေးစားသူ ဖြစ်သည်။ မြန်မာလူမျိုးများ၏ ထိုကဲ့သို့ ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့သောစရိုက်သည် သူမ၏ ထိန်းထိန်းသိမ်းသိမ်းနှင့် ရောင့်ရဲတင်းတိမ်ပြီး လိမ္မာပါးနပ်သော စရိုက်နှင့် လိုက်ဖက်ညီစေသည်။ ၎င်းအပြင် သူမသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးအခြေအနေကို ဝေဖန်ချက်ဆန်ဆန် အကဲခတ်လေ့လာသည်။ Bettina သည် အစပျိုးနေသော ဘာသာရေးဆိုင်ရာ တင်းမာမှု များကိုကြည့်၍ စိုးရိမ်နေခဲ့ပါသည်။ သူမကိုယ်တိုင်က ဘာသာတရားကိုင်းရှိုင်းသူတစ်ယောက် မဟုတ်သော်လည်း သူမတွင် တခြားသူများ၏ ဘာသာရေးနှင့်ဆိုင်သော ရိုးရာအစွဲများကို အလွန်လေးစားသောစိတ် ရှိသူဖြစ်ပါသည်။

Bettina သည် ဂျာမနီနိုင်ငံမှ နည်းပညာပိုင်းနှင့်ဆိုင်သော မြင့်မားသော ဆေးဝါးဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်မှု နှင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအတွင်းမှ ချို့တဲ့ခေါင်းပါးသော ဆေးဝါးဆိုင်ရာ ထောက်ပံ့မှု တို့ ၏ ဧရာမကွာခြားမှု အပေါ်တွင် မကြာခဏ စိတ်ရှုတ်ထွေးသူ ဖြစ်ပါသည်။ Bettina ၏ ညီမ(Vera Kattermann)သည် " Bettina သည် သူမ၏ ငွေကြေးများကို မြန်မာနိုင်ငံမှ ဆေးကျောင်းသူကျောင်းသားအား ထောက်ပံ့မှု အတွက် လိုလားစွာ အသုံးပြုချင်သည် "

ကို ယုံကြည်ပါသည်။

Vera Kattermann

ဘာလင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၂၀၁၃